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Rada Miejska w Drzewicy 

PROTOKÓŁ  

Z OBRAD X SESJI IX KADENCJI (2024-2029) 

RADY MIEJSKIEJ W DRZEWICY 

 z dnia 14 maja 2025 r.   

  

 

Obrady rozpoczęto 14 maja 2025 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 12:21 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Bożena Dobosz 

2. Sebastian Gubiec 

3. Krzysztof Jakubczyk 

4. Krzysztof Konewka 

5. Michał Kopczyński 

6. Ireneusz Kowalski 

7. Anna Kumur 

8. Paweł Małek 

9. Bartłomiej Matyja 

10. Karol Podogrocki 

11. Joanna Popis 

12. Anna Rogulska 

13. Krzysztof Walczyk 

14. Dorota Wiktorowicz 

15. Eugeniusz Wrzesień 

1. Otwarcie sesji. 

 

Dziesiątą Sesję Rady Miejskiej w Drzewicy otworzyła i powitała zaproszonych gości Dorota 

Maria Wiktorowicz – Przewodnicząca Rady Miejskiej w Drzewicy wypowiadając formułę: 

„Otwieram dziesiątą sesję Rady Miejskiej w Drzewicy”. 
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W/w poinformowała, że obrady Rady Miejskiej w Drzewicy są transmitowane na żywo 

w Internecie i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących dźwięk oraz obraz. Nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Drzewica. 

Przewodnicząca Rady poprosiła Radnych o zalogowanie się do systemu e-sesja, po czym 

sprawdziła kworum. Stwierdziła, że na stan Rady 15 w sesji uczestniczy 13 radnych, 

w związku z czym sesja jest prawomocna, jak i podejmowane na niej uchwały. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Dorota Wiktorowicz 

 

 

2. Przedstawienie proponowanego porządku obrad. 

 

Przewodnicząca  spytała czy są uwagi do porządku obrad lub wnioski? 

Uwag i wniosków nie zgłaszano. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1.    Otwarcie sesji.  

2.    Przedstawienie proponowanego porządku obrad. 

3.    Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji (26.03.2025 r.).  

4.    Informacja Burmistrza z działalności międzysesyjnej (od 26.03.2025 r. do 

14.05.2025r.)  

5.    Podjęcie uchwał w sprawie:  

a)   uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drzewica  na lata 2025-

2029, 

b)   udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Żardkach, 

c)   udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Domasznie, 

d)   udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Radzicach Dużych, 

e)   zmieniająca Uchwałę Nr VII/70/2025 Rady Miejskiej w Drzewicy z dnia 14 

stycznia 2025 roku w sprawie udzielenia dotacji na sfinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków w roku 2025, 

f)   zmian w budżecie Gminy Drzewica na rok 2025, 

g)  wyrażenia zgody na odpłatne nabycie działki położonej w miejscowości Giełzów, 

h)  wyrażenia zgody na odpłatne nabycie działki położonej w miejscowości Brzuza, 

i)   przyjęcia profilaktycznych programów zdrowotnych na lata 2025-2029, 

j)   przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2024 dla Gminy Drzewica, 

k)  nadania imienia Szkole Podstawowej w Brzustowcu, 

6. Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy Gminy Drzewica 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego za rok 2024.  

7. Wolne wnioski, sprawy różne.  

8.  Zamknięcie obrad sesji.  
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3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji (26.03.2025 r.). 

 

Przewodnicząca spytała czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji ? 

Uwag nie zgłaszano. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji (26.03.2025 r.)..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Michał Kopczyński, Ireneusz 

Kowalski, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, 

Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Konewka, Anna Kumur 

 

 

4. Informacja Burmistrza z działalności międzysesyjnej (od 26.03.2025 r. do 

14.05.2025r.) 

 

W punkcie tym Przewodnicząca udzieliła głosu Burmistrzowi Januszowi Reszelewskiemu, 

który przedstawił najważniejsze wydarzenia z okresu międzysesyjnego.  

W okresie międzysesyjnym odbyły się spotkania: 

- z Joanną Skrzydlewską, Marszałek Województwa Łódzkiego,  z pierwszym Wojewodą 

Łódzkim, Markiem Mazurem oraz członkami zarządu, Wicemarszałkami: Arturem 

Bagieńskim, Arturem Ostrowskim-  te spotkania mają na celu przyczynienie się do 

skutecznego pozyskiwania środków zewnętrznych, dobrej współpracy między samorządami 

szczebla gminnego a szczebla wojewódzkiego. 

- spotkanie z Maciejem Plesiakiem, zastępcą dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

Spotkanie odbyło się w Urzędzie Miejskim w Drzewicy. Jest realna szansa, że pojawi się 

nowa nawierzchnia na drodze wojewódzkiej od granicy z Mazowszem do Drzewicy.  

- W okresie sprawozdawczym gmina Drzewica znalazła się w gronie beneficjentów naborów 

środków w Urzędzie Marszałkowskim. Gmina pozyskała 200.000 zł w ramach naboru na 

budowę instalacji gazowej wraz z instalacją centralnego ogrzewania w budynku świetlicy 

wiejskiej w Domasznie. Obiekt jest bardzo dobrze utrzymany, zadbany, ale mankamentem 

jest kwestia ogrzewania.  

- 100.000 zł na infrastrukturę sołecką – mowa jest o budowie placu zabaw w Żardkach. 

Burmistrz powiedział, że obiekt ma swoje lata, już zmienił swoje miejsce posadowienia. 
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Dodał, że tego typu przeprowadzki też niedobrze służą placom zabaw, stąd będzie budowany 

nowy.  

- w Urzędzie Marszałkowskim odbył się nabór dla jednostek OSP. W przypadku trzech 

jednostek nabór zakończył się pozytywnie : Żardki otrzymały prawie 10.000 złotych 

Domaszno oraz Radzice 10.000 zł. Burmistrz powiedział, że na sesji podejmowane będą 

również projekty uchwał, które mówią o dotacji na poziomie około 2.500 złotych jako wkład 

jednostek do tych wniosków. Są to zakupy umundurowania oraz doposażenia elementów 

ćwiczenia bojowego, toru przeszkód, ćwiczenia bojowego dla MDP dużych młodzieżowych.  

Wnioskowały te jednostki, które najprężniej w ostatnich latach pracują z MDP. W roku 

ubiegłym, jak i w roku bieżącym, chłopcy i dziewczęta z MDP Domaszno i Żardki byli w 

czołówce rok temu w województwie, a w tym roku w powiecie i w gminie.  

- 11 kwietnia wraz z panią Skarbnik Burmistrz był na spotkaniu w Piotrkowie. Podpisano 

umowę na dofinansowanie przebudowy drogi gminnej ulica Braci Kobylańskich w Drzewicy. 

Zadanie jest finansowane z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Pozyskano na tę inwestycję 

prawie 1.200.000 zł. W ramach tego zadania będzie przebudowany prawie 700 metrowy 

odcinek nawierzchni asfaltowej, chodniki, zjazdy, jak również infrastruktura, która znajduje 

się pod powierzchnią drogi. Na spotkaniu była obecna pani wojewoda, minister Klimczak,   

wicewojewoda Mazur, cały zarząd województwa, pani Skrzydlewska , panowie: Wojtasiak, 

Bagieński oraz Artur Ostrowski.  

- 31 marca odbyły się pierwsze w historii sołectwa Augustów wybory sołtysa. Wybory odbyły 

się w wiejskiej świetlicy w Jelni. Zgromadziły ponad 50 procent upragnionych do głosowania 

mieszkańców sołectwa. Jednomyślną decyzją mieszkańców 30 głosów „za” pierwszym 

sołtysem Augustowa został Wojciech Woźniak. 

- wypadkową decyzji związanych z wyodrębnieniem sołectwa Augustów, były również 

wybory w Jelni. Tam sołtysem ponownie został Władysław Węgrecki. 

W tym miejscu Burmistrz wręczył sołtysom dokumenty oficjalnie mówiące o wyborze. 

 

- w okresie międzysesyjnym upłynął termin składania propozycji projektów obywatelskich 

adresowanych do seniorów, przedszkolaków oraz uczniów z gminy Drzewica. W ramach 

inicjatywy aktywni seniorzy zgłoszono jedną propozycję, która promuje zdrowy styl życia dla 

seniorów. Zakłada ona zajęcia fitness dla osób w wieku 60 plus. Jeśli chodzi o najmłodszych 

– „Przedszkolaki z pasją edycja 2025” wpłynęły trzy propozycje ze szkoły z Brzustowca, z 

Drzewicy oraz Idzikowic. W przypadku projektów „Kreatywna Młodzież 2025” zespoły 

uczniowskie zgłosiły sześć projektów. Były to projekty ze szkół z Radzic, Zespół Szkół 

Powiatowych z Drzewicy, z Brzustowca oraz Drzewicy i Domaszna. W ramach inicjatywy 

„Poczuj pasję do historii Drzewicy” zespoły uczniów zgłosiły pięć propozycji, projektów 

obywatelskich:  Drzewica, Zespół Szkół Powiatowych, Brzustowiec, Idzikowice, Radzice 

Duże. W przypadku przedszkolaków i młodzieży projekty są rekomendowane do realizacji i 

zatwierdzone będą w drodze uchwały Młodzieżowej Rady Miejskiej.  

- 7 maja odbyło się uroczyste spotkanie z autorami projektów, które będą realizowane w 

ramach tegorocznej edycji grantów obywatelskich. Autorzy projektu z rąk zastępcy, otrzymali 

symboliczne promesy do tych zadań. 
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- odbyła się również komisja łączona, młodzieżowa oraz seniorów rady miejskiej w 

Drzewicy. Po wyczerpaniu punktów oficjalnych młodzi radni i seniorzy testowali nowy 

przewodnik, który jest nową propozycją zwiedzania miasta, nauki jego historii. 

- 2 kwietnia na sali ślubów w Urzędzie Miejskim, Burmistrz wręczył medale, które przyznał 

Prezydent małżonkom, którzy żyją ze sobą w związku małżeńskim ponad 50 lat. 

- 9 kwietnia w Regionalnym Centrum Kultury odbyła się projekcja filmu „Serce Ojca. Cuda 

Świętego Józefa”. Film o tematyce religijnej, jak co roku, wyświetlany jest z okazji 

zbliżających się Świąt Wielkanocnych. Wydarzenie stało się już tradycją – po raz ósmy na 

bezpłatny seans mieszkańców gminy zaprosił Burmistrz Drzewicy Janusz Reszelewski. 

- 22 kwietnia to kolejna edycja odwiedzin Urzędu Miejskiego przez najmłodszych 

mieszkańców gminy Drzewica. W tym roku gościliśmy w kwietniu urodzonych mieszkańców 

gminy między 1 stycznia a 31 marca. W obecności Marty Woźniak - Dyrektor Ośrodka 

Pomocy Społecznej wręczone zostały rodzicom listy gratulacyjne, a maluchom zestawy 

praktycznych upominków z racji na to, że zostali w sposób uroczysty przyjęcie w grono 

obywateli i mieszkańców gminy Drzewica. 

- 24 kwietnia odbyło się kolejne Drzewickie Święto Wyobraźni, Pasji i Talentu. Wydarzenie 

jest podsumowaniem dorobku artystycznego dzieci i młodzieży z naszej gminy. Organizował 

to Urząd Miejski , ZEAS w Drzewicy oraz RCK we współpracy z placówkami oświatowymi 

gminy Drzewica. 

- aktualnie zbierane są informacje od rodziców, którzy są zainteresowani wydłużeniem 

pobytu swoich dzieci w szkole w Drzewicy, w oddziale przedszkolnym. Kilka miesięcy temu 

była podjęta decyzja o wydłużeniu czasu pracy świetlic w szkołach na terenie gminy 

Drzewica.  

- 27 kwietnia Burmistrz uczestniczył w dorocznym Dniu Pamięci o majorze Henryku 

Dobrzańskim „Hubalu”. Uroczystości upamiętniające 85. rocznicę śmierci „Hubala” odbyły się 

Anielinie. W imieniu mieszkańców oraz władz samorządowych złożył kwiaty przy Szańcu 

„Hubala”, oddając cześć majorowi oraz żołnierzom Oddziału Wydzielonego Wojska Polskiego. 

- 30 kwietnia Szkoła Podstawowa w Drzewicy na Polskich Olimpijczykach świętowała Dzień 

Patrona. Byli tam również goście olimpijczycy Stanisława Pietruszczak-Wąchała – łyżwiarka 

szybka Pilicy Tomaszów Mazowiecki, mistrzyni i rekordzistka Polski, uczestniczka IO w 

Innsbrucku (1976), oraz Piotr Szczepański, kajakarz górski, uczestnik Igrzysk w Londynie 

2012 oraz 2016 Rio de Janeiro. 

- Burmistrz w tym miejscu podziękował wszystkim obecnym za wzięcie udziału w 

uroczystości uhonorowania Narodowego Święta 3 maja. Podziękował za kwiaty złożone pod 

pomnikiem na Placu Wolności. Burmistrz powiedział również, że jest zwyczajem w gminie 

Drzewica, że tego samego dnia 3 maja świętujemy Dzień Strażaka. Świętego Floriana 

przypada  4 maja, ale w przypadku Drzewicy świętujemy już 3 maja. Po uroczystościach pod 

pomnikiem strażacy przeszli pod Strażnicę w Drzewicy i tam była uroczystość związana z 

obchodami gminnymi Dnia Strażaka. Korzystając z okazji Burmistrz podziękował wszystkim 

druhnom i duchom za ich służbę w gminie Drzewica. 

- 8 maja był Ogólnopolski Dzień Bibliotekarzy Bibliotek. W tym przypadku Zastępca 

Burmistrza odwiedził bibliotekę i złożył życzenia. 

- Miejska Biblioteka Publiczna w Drzewicy pełniła rolę gospodarza finału XIII Łódzkich 

Spotkań Pisarzy z Młodymi Czytelnikami „Z książką na walizkach”. Uroczystości z udziałem 

autorów książek dla dzieci i młodzieży odbyły się w naszym mieście w sobotę, 10 maja. 
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- 10 maja, był Dzień Pracownika Służb Komunalnych, Burmistrz na ręce przedstawiciela 

firmy złożył życzenia. 

- 4 kwietnia odbyło się spotkanie kolejnej edycji Ogólnopolskiego Terenu Wiedzy 

Pożarniczej „Młodzież zapobiega pożarom”. Dwie reprezentantki, Iga Nowak oraz Ania Papis 

uczennice szkoły w Drzewicy zostały laureatkami wojewódzkiego etapu konkursu 

ogólnopolskiego plastycznego „Ziemia, Woda, Powietrze -Strażacy na Straży Ochrony 

Środowiska”. 

- 10 kwietnia odbył się ogólnopolski turniej wiedzy o bezpieczeństwie ruchu drogowego. 

Były to eliminacje gminne. Najlepsi zawodnicy reprezentowali gminę na tymże turnieju na 

szczeblu powiatowym, a w tym roku gospodarzem finałów powiatowych była gmina 

Drzewica. Ten etap został zorganizowany wraz z Komendą Powiatową Policji w Opocznie 

oraz Wojewódzkim Ośrodkiem Ruchu Drogowego w Piotrkowie Trybunalskim. W kategorii 

młodszej pierwsze miejsce zajęli uczniowie ze szkoły w Drzewicy, natomiast w grupie 

starszej uczniowie z Drzewicy zostali wicemistrzami powiatu. Zwycięski zespół będzie 

walczył 22 maja w finale wojewódzkim w Piotrkowie. 

- 16 kwietnia wraz z Komendant młodszą, inspektor Magdaleną Kucharską Burmistrz 

podpisał porozumienie o służbach ponadnormatywnych. W budżecie gmina ma 

zabezpieczone środki. Po podpisaniu porozumienia środki są przekazane.  Są to patrole 

umundurowane w miejscach, które są najbardziej zagrożone. Wynikają one z analizy bieżącej 

oraz zamieszczonych na ekranowej mapie zagrożeń miejsc. 

- gmina Drzewica przełączyła się do ogólnopolskiej akcji Zasadź Las nad Rzeką. 14 kwietnia 

nad brzegach Rzeki Drzewiczki wsadzono prawie 2.500 drzew. W akcję włączyły się szkoły 

w Radzicach, w Drzewicy, Urząd Miejski. W czasie tej akcji obecny był Zastępca oraz 

pracownicy Wód Polskich. 

- 12 kwietnia odbyła się masowa akcja poszukiwania padłych dzików. Teren objęty akcją, to 

również fragment Gminy Drzewica, stąd też ta akcja rozpoczęła się w Świetlicy Wiejskiej w 

Jelni. Stamtąd uczestnicy zostali podzieleni na dwie grupy i ruszyli w teren, by poszukiwać 

padłych dzików. Nie znaleziono żadnego padłego dzika. 

- 29 marca był kolejny puchar siatkówki o puchar burmistrza. Nasi siatkarze zajęli trzecie 

miejsce. 

- 9 maja ogłoszono przetarg na przebudowę drogi gminnej ulica Braci Kobylańskich w 

Drzewicy. Termin składania ofert upływa 26 maja. Dofinansowanie w ramach Rządowego 

Programu Rozwoju Dróg. 

-2 kwietnia: zapytanie ofertowe na wykonanie dokumentacji projektowo kosztorysowej dla 

potrzeb zadania pod nazwą „Budowa drogi w Giełzowie” - Strzeszkowice. Wpłynęła jedna 

oferta, 36 900 zł, w budżecie zabezpieczono na tę drogę 200 000 zł, wykonawca firma 

usługowa, Szymon Materek z Przysuchy.  

- 11 kwietnia: zapytanie ofertowe na wykonanie dokumentacji projektowo kosztorysowej dla 

potrzeb budowy peronu przedszkola w Domasznie, (mowa o zatoce autobusowej), w budżecie 

zabezpieczono 60.000 zł na zadanie. Dokumentacja 12.300 złotych również wykonawcą 

Szymon Materek z Przysuchy. 

-23 kwietnia: kolejne zapytanie ofertowe na wykonanie dokumentacji projektowo 

kosztorysowej dla potrzeb realizacji zadania pod nazwą „Rozbudowa oświetlenia drogowego 

w miejscowościach Strzyżów, Brzustowiec, Trzebina, Krzczonów”. Wpłynęły cztery oferty, 
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najtańsza 22.263 zł, najdroższa prawie 48.000 zł, kwota w budżecie 100.000 zł. Tu mamy 

dokumentację, kwota 100.000 zł obejmuje również wykonanie tych zadań.  

- Kolejne zapytanie ofertowe na wykonanie dokumentacji dla potrzeb realizacji zadania 

„Rozbudowa drugiej gminnej  w Zakościelu od ulicy Słowackiego”. W budżecie mamy 

50.000 zł. Oferta jedna 105.000 zł, druga 165.000 zł W tym przypadku były dwa wyjścia: 

albo zwiększamy środki w budżecie, albo unieważniamy to zapytanie ofertowe i ogłaszamy 

kolejne. Takie są koszty, jeżeli chodzi o prace związane z dokumentacjami. 

- 5 maja kolejne zapytanie ofertowe na malowanie oznakowania poziomego na terenie 

Drzewicy. Wpłynęła jedna oferta, to jest mniej więcej poziom roku ubiegłego czyli 22,63 zł 

za metr kwadratowy, wykonawca Sandpol Andrzej Tokarski z Radestowa. 

 W trakcie są realizowane następujące inwestycje: 

-Przebudowa drogi powiatowej na ulicy Żeromskiego w Drzewicy - zakończono prace 

budowane wkrótce będą odbiory.  

-Przebudowa drogi gminnej odjazdowej do dworca PKP - pozostało do wykonania 

oznakowanie poziome. 

-  Przebudowa ulicy Słowackiego w Drzewicy - zakończono prace budowlane.  

- Trwają prace związane z przebudową i rozbudową budynku przedszkola w Drzewicy. 

Chodzi o budowę żłobka dla 38 dzieci. Aktualnie wykonano montaż stopu nad piętrem oraz 

wykonywane są ścianki kolankowe.  

- Trwają procedury związane z uzyskaniem pozwolenia na budowę bulwaru nad rzeką 

Drzewiczką w Drzewicy. Dofinansowanie z Polskiego Ładu. 

- W ramach punktu konsultacyjno-informacyjnego programu Czyste Powietrze w okresie od 1 

kwietnia do 30 kwietnia przeprowadzono 31 konsultacji, złożono 4 wnioski o płatność na 

kwotę 77.272 zł. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Janusz Reszelewski 

- Dorota Wiktorowicz 

 

 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drzewica na lata 2025-2029, 

 

W tym punkcie Przewodnicząca udzieliła głosu pani Skarbnik. Powiedziała ona, że wszystkie 

uchwały na komisjach rady były omówione. Skarbnik powiedziała, że Wieloletnia Prognoza 

Finansowa została dostosowana do tych zmian, które wynikają z uchwały dotyczącej zmian w 

budżecie. Po zmianach budżet na dzień dzisiejszy będzie wynosił 69.969.622,76 zł. Wydatki 

zamkną się kwotą 81.771.589,56 zł. Deficyt natomiast wzrośnie i będzie wynosił 

11.801.966,80 zł. Czyli w uchwale dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej 

dostosowano kwoty dochodów, wydatków, zadań inwestycyjnych, deficytu budżetu, jak 

również dostosowano limity do zadań, które są realizowane w okresach dwuletnich czy 
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trzyletnich. Chodzi głównie tutaj o zwiększenie limitu na zadanie cyberbezpieczny samorząd, 

jak również zmieniono zapisy w paragrafach środków unijnych.  

 

Przewodnicząca spytała czy są jakieś pytania, uwagi w związku z uchwałą? 

Pytań i uwag nie zgłaszano. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Irena Jóźwicka 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drzewica na lata 2025-2029,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Ireneusz Kowalski, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, 

Karol Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 

Eugeniusz Wrzesień 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Krzysztof Jakubczyk, Michał Kopczyński 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Konewka, Anna Kumur 

 

 

b) udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Żardkach, 

 

W tym punkcie Przewodnicząca ponownie udzieliła głosu pani Skarbnik. Powiedziała ona, że 

trzy jednostki OSP Żartki, Domaszno i Radzice zwróciły się o udzielenie dotacji jako 

dofinansowanie wkładu własnego do wniosków, które zostały złożone w Urzędzie 

Marszałkowskim. Te trzy jednostki, taką dotację otrzymają w momencie, kiedy radni 

podejmą te trzy uchwały. Kwota dotacji w Żardkach wynosi 2200 zł, w Domasznie 2500 zł i 

w Radzicach 2500 złotych. Skarbnik powiedziała na temat wszystkich trzech dotacji dla 

poszczególnych jednostek OSP, dlatego że uchwały są jednakowe -takiej samej treści, 

zmienia się tylko kwota dotacji. Po podjęciu uchwał z tymi jednostkami OSP będą podpisane 

umowy dotacji i później środki przekazane w ślad po podpisaniu umowy. Natomiast zgodnie 

z umową te jednostki OSP każda jedna będzie musiała się rozliczyć z kwoty otrzymanej 

dotacji.  

 

Przewodnicząca spytała czy są jakieś pytania, uwagi w związku z uchwałą? 

Pytań i uwag nie zgłaszano. 
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W dyskusji wzięli udział: 

- Irena Jóźwicka 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Żardkach,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Michał Kopczyński, Ireneusz 

Kowalski, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, 

Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Konewka, Anna Kumur 

 

c) udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Domasznie, 

W tym punkcie Przewodnicząca powiedziała, że Skarbnik omówiła już tą uchwałę w 

poprzednim punkcie i spytała czy są jakieś uwagi do uchwały?  

Uwag i pytań nie zgłaszano.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Paweł Małek 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Domasznie,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Michał Kopczyński, Ireneusz 

Kowalski, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, 

Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Konewka, Anna Kumur 
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d) udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Radzicach Dużych, 

W tym punkcie Przewodnicząca ponownie powiedziała, że Skarbnik omówiła tą uchwałę w 

poprzednim punkcie i spytała czy są jakieś uwagi lub pytania do uchwały?  

Uwag i pytań nie zgłaszano.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Joanna Popis 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Radzicach Dużych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Michał Kopczyński, Ireneusz 

Kowalski, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, 

Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Konewka, Anna Kumur 

 

e) zmieniająca Uchwałę Nr VII/70/2025 Rady Miejskiej w Drzewicy z dnia 14 stycznia 

2025 w sprawie udzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, 

restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

w roku 2025, 

 

W tym punkcie Przewodnicząca ponownie udzieliła głosu Skarbnik. Powiedziała ona, że 14 

stycznia tego roku podejmowana była uchwała w sprawie udzielenia dotacji na zamek. Ta 

dotacja została określona w kwocie 494.065,50 zł. Zgodnie z promesą, którą gmina otrzymała 

z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków, dotacja wynosi 494.065,67 zł. Czyli 

zmieniamy tą uchwałę, która była podjęta w styczniu i zwiększamy tą kwotę 17 groszy. 

 

Przewodnicząca spytała czy są jakieś pytania, uwagi w związku z uchwałą? 

Pytań i uwag nie zgłaszano. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Irena Jóźwicka 

- Dorota Wiktorowicz 
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Głosowano w sprawie: 

zmieniająca Uchwałę Nr VII/70/2025 Rady Miejskiej w Drzewicy z dnia 14 stycznia 2025 w 

sprawie udzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 

budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków w roku 2025,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Michał Kopczyński, Ireneusz 

Kowalski, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, 

Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Konewka, Anna Kumur 

 

f) zmian w budżecie Gminy Drzewica na rok 2025, 

 

W tym punkcie Przewodnicząca udzieliła głosu Skarbnik, która przedstawiła informację 

odnośnie uchwały. 

Zwiększamy dochody budżetu o kwotę 1.314.744,38 zł, natomiast wydatki budżetu 

zwiększamy o kwotę 2.656.709,20 zł. W zwiększeniach dochodu budżetu są dwa rodzaje 

zwiększeń. Jedno zwiększenie dotyczy dochodów bieżących i jest to kwota 115.670,38 zł. 

Środki, które wpływają do budżetu z racji takiego zadania, które jest realizowane od roku 

ubiegłego na cyberbezpieczny samorząd, jest to kwota 38.839,72 zł. Powiedziała, że ponadto 

otrzymaliśmy środki w wysokości 7.191 zł. Są to środki, które przeznaczone są do placówek 

oświatowych na realizację zadań z tytułu nauki dzieci z Ukrainy. Jest to szkoła w Radzicach i 

szkoła w Drzewicy.  

- 44 451,66 zł- środki, które wpłynęły z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, z powiatu, jak również środki z dochodów własnych WTZ-ów. I ta 

kwota zwiększa wydatki, jeżeli chodzi o Warsztat Terapii Zajęciowej. Zwiększenie środków z 

PFRON-u i z powiatu wynika z faktu, że zwiększył się odpis na jednego uczestnika w roku 

2025. 

- 25.188 zł. - na edukacyjną opiekę wychowawczą. Są to środki z przeznaczeniem na pomoc 

materialną dla uczniów. Są to środki, które będą zwiększały wydatki opieki, ponieważ opieka 

realizuje to zadanie. 

- 1,199,074 zł - są to środki z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg i te środki zostają w tym 

momencie wprowadzone po stronie dochodów, jak również po stronie wydatków na zadanie - 

ulica Braci Kobylańskich. Czyli łącznie zwiększenie dochodu w tej kwocie 1,314,744,38 zł. 

- Jeżeli chodzi o zwiększanie wydatków o kwotę 2,565.709,22 zł, zwiększamy wydatki 

bieżące o kwotę 889.419,38 zł. 

- Rezerwy celowe zmniejszamy o kwotę 269.000 zł. Rezerwy, które po jednej stronie 

zmniejszamy środki, po drugiej stronie na taką samą kwotę wprowadzamy środki do budżetu 

z tytułu grantów obywatelskich, przy czym z 269.000 złotych, 150.000 złotych to jest 

wprowadzone w zadaniach inwestycyjnych jako nowe zadanie inwestycyjne. Pozostała 
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kwota, są to środki, które wprowadzone są na zwiększenie wydatków, jeżeli chodzi o granty 

obywatelskie. 

- 891.949 złotych – zwiększenie na wydatki oświaty 

- dział 900, zwiększenie - gospodarka komunalna, zwiększamy planowane wydatki o kwotę 

54.000 złotych. - wpływ dochodów zarówno dotyczących opieki, jak i dochodów dotyczących 

WTZ-ów, te dochody zwiększają wydatki tych placówek. 

Po tych zmianach zmienia się deficyt budżetu, który się zwiększa i w tym momencie będzie 

wynosił 11. 801.966,80 zł. Deficyt będzie finansowany z kredytu bankowego, w wysokości 

6.800.000 złotych. Pozostała kwota finansowania są to środki, które pozostają na rachunku 

bankowym na dzień 1 stycznia 2025, jak również środków, które są z nadwyżki z lat, 

ubiegłych. Rezerwy, na dzień 14 maja wynoszą 691.000 złotych, rezerwa ogólna 500.000 zł, 

rezerwy celowe 191.000 zł, w tym 160.000 zł rezerwa na zarządzanie kryzysowe, natomiast 

31.000 zł jest to jeszcze do rozdysponowania rezerwa celowa w tym roku. 

Skarbnik powiedziała, że do uchwały radni mają dołączonych kilka załączników, są to 

załączniki wynikowe, mianowicie załącznik o dotacjach, o zabytkach, o środkach z 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg z Polskiego Ładu, ale są to załączniki wynikowe, które 

pokazują jak jest finansowane poszczególne zadanie inwestycyjne po stronie dochodów i jak 

te dochody przekładają się finansowanie, jeżeli chodzi o stronę wydatków na poszczególne 

zadania inwestycyjne.  

Następnie głos zabrał Burmistrz który przedstawił informacje , które dotyczą zmian w 

budżecie jeżeli chodzi o zadania inwestycyjne, Pierwsza zmiana dotyczy przebudowy drogi 

powiatowej ulicy Żeromskiego. Jest to droga powiatowa i gmina Drzewica pozyskała środki 

na remont tej drogi. Gmina prowadzi tą inwestycję, ale finansuje ją ze środków zewnętrznych 

oraz powiatu i jest to udział własny w układzie 1 do 1. Inwestycja jest już ukończona. Żeby 

zbilansować całe zadanie trzeba zwiększyć środki o 60.000 zł, wówczas po zmianie będzie to 

kwota 792.101 zł. 

Burmistrz powiedział, że pojawia się nowe zadanie 150.000 złotych na modernizację ciągu 

pieszo rowerowego wraz z oświetleniem i nasadzeniami na odcinku ulica Stawowa do osiedla 

Mieszka I. Dodał, że jeszcze na poprzedniej sesji była ta kwota w rezerwie a  dzisiaj po 

rozstrzygnięciu grantu obywatelskiego przenosimy tę pozycję już do konkretnego zadania, 

które zostało zgłoszone przez mieszkańców w ramach grantu. 

Przebudowa drogi gminnej ulica Braci Kobylańskich - zwiększamy 1.199.000,74 zł, Kwota 

po zmianie 2.199.000,74 złote.  

Zmniejszenia: Było w budżecie 70.000 na odtworzenie rowu drogowego w miejscowości 

Trzebina wraz z budową zjazdów. 70.000 zostało zabezpieczone. Zadanie jest wykonane. 

Kwota, która była potrzebna to 55.500 zł, pomniejszamy tę pozycję o 14.500 zł. 

Podobnie jest w Brzustowcu. Było 50.000 zł zabezpieczone na dokumentację rozbudowy 

drogi w Brzustowcu ulica „Smugi”. Dokumentacja będzie wykonywana za 31.000 zł czyli 

zmniejszamy o 19.000 zł pozycję w budżecie. 

Jeżeli chodzi o kwestie związane z budową budynku socjalnego, po ogłoszeniu przetargu, po 

zbudowaniu budynku socjalnego rozliczamy to zadanie, żeby utrzymać proporcje, bo gminy 

środki to 20% udziału, 80% środków zewnętrznych, trzeba zwrócić 381.715,67 zł. Odnośnie 

budynku socjalnego powiedział, że mieszkańcy już są przesiedleni i już budynek jest 

odebrany i funkcjonujący.  
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Kolejna pozycja remont dachu na szkole w Radzicach Dużych - 90.000 zł było w budżecie. 

Po zapytaniu ofertowym musimy zwiększyć o 10.000 zł żeby zlecić to zadanie stąd po 

zmianie na tę inwestycję mamy 100.000 złotych w budżecie zabezpieczone.  

Są zmiany jeżeli chodzi o kwestie polskich ładów dotyczących zabytków ale to są tylko 

zmiany dotyczące klasyfikacji budżetowej, kwoty pozostają bez zmian. Po tych zmianach na 

inwestycje gmina Drzewica ma zabezpieczonych 26.741.224,79 zł. 

 

Przewodnicząca spytała czy są jakieś pytania, uwagi w związku z uchwałą? 

Nie zgłaszano.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Irena Jóźwicka 

- Janusz Reszelewski 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie Gminy Drzewica na rok 2025,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Ireneusz Kowalski, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, 

Karol Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 

Eugeniusz Wrzesień 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Krzysztof Jakubczyk, Michał Kopczyński 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Konewka, Anna Kumur 

 

W tym miejscu Przewodnicząca zarządziła 10 min. przerwy.  

Po przerwie Przewodnicząca poprosiła radnych o ponowne zalogowanie się. Stwierdziła, że 

na stan Rady 15 radnych w sesji nadal uczestniczy 13 radnych, w związku z czym sesja jest 

prawomocna, jak i podejmowane na niej uchwały.  

g) wyrażenia zgody na odpłatne nabycie działki położonej w miejscowości Giełzów, 

 

W tym punkcie Przewodnicząca udzieliła głosu Agnieszce Kempie. Powiedziała ona, że 

Działka numer ewidencyjny 49/3 o powierzchni 176 m2 położona w miejscowości Giełzów 

gmina Drzewica, dla której Sąd Rejonowy w Opocznie V Wydział Ksiąg Wieczystych 
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prowadzi Księgę Wieczystą o numerze PT 100049638/1 jest działką położoną w 

bezpośrednim sąsiedztwie nieruchomości objętych księgą wieczystą o numerze 

PT 100063446/2 będących własnością gminy Drzewica. Księga wieczysta gminy obejmuje 

pięć działek o łącznej powierzchni 1075 m2. Szacunkowa wartość działek podobnych na tym 

terenie oscyluje w kwotach 10 do 12 złotych za metr kwadratowy. Wstępnie ocenia się 

wartość działki 49,3 na kwotę 2.000 złotych plus koszty aktu notarialnego. Z uwagi na fakt, 

że gmina jest właścicielem działek położonych w sąsiedztwie niniejszej działki i znajduje się 

na nich już infrastruktura rekreacyjna, czyli altana z miejscem na ognisko i utwardzona część 

taneczna, a teren służy lokalnej społeczności, uzasadniony jest zakup działki numer 49/3 na 

powiększenie gminnego zasobu nieruchomości.  

 

Przewodnicząca spytała czy są jakieś pytania, uwagi w związku z uchwałą? 

Pytań i uwag nie zgłaszano.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Agnieszka Kempa 

- Dorota Wiktorowicz 

- Paweł Małek 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na odpłatne nabycie działki położonej w miejscowości Giełzów,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Michał Kopczyński, Ireneusz 

Kowalski, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, 

Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Konewka, Anna Kumur 

 

 

h) wyrażenia zgody na odpłatne nabycie działki położonej w miejscowości Brzuza, 

 

W tym punkcie Przewodnicząca ponownie udzieliła głosu Agnieszce Kempie, która 

powiedziała, że działka numer ewidencyjny 634 o powierzchni 0, 0,5 hektara położona w 

miejscowości Brzuza, gmina Drzewice, dla której Sąd Rejonowy w Opocznie V Wydział 

Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą o numerze PT 1000041277/6 jest działką 

położoną w bezpośrednim sąsiedztwie nieruchomości objętych Księgą Wieczystą o numerze 

PT 10 000 603 51/8, będących własnością gminy Drzewica. 
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Pismem, które wpłynęło do Urzędu Miejskiego w Drzewicy, dnia 18 października 2023 roku, 

właściciel nieruchomości zwrócił się do gminy o odkupienie od niego działki oznaczonej 

numerem 634 położonej w Brzuzie, z której obecnie nie korzysta. Na pięć działek 

sąsiadujących z nieruchomością numer ewidencyjny 634 została wydana decyzja o 

warunkach zabudowy z dnia 12 lutego 2024 roku oraz pozwolenie na budowę decyzja numer 

300/2024 z dnia 25 czerwca 2024 roku na budowę świetlicy budynku na budowę budynku 

świetlicy wiejskiej. Działka 634 pozwoliłaby między innymi na powiększenie liczby miejsc 

parkingowych. Obecny właściciel już w tej chwili udostępnił gminie swoją nieruchomość do 

celów budowlanych. Szacunkowa wartość działek podobnych na tym terenie oscyluje w 

kwotach około 13 zł za m2. Wstępnie ocenia się wartość działki 634 na kwotę 6 tys. zł plus 

koszty aktu notarialnego. Z uwagi na fakt, że gmina jest właścicielem sąsiednich działek, na 

których znajduje się infrastruktura rekreacyjna, czyli altana i boisko oraz planowana jest 

budowa świetlicy wiejskiej, uzasadniony jest jej zakup na powiększenie gminnego zasobu 

nieruchomości. 

 

Przewodnicząca spytała czy są jakieś pytania, uwagi w związku z uchwałą? 

Pytań i uwag nie zgłaszano.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Agnieszka Kempa 

- Dorota Wiktorowicz 

- Paweł Małek 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na odpłatne nabycie działki położonej w miejscowości Brzuza,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Michał Kopczyński, Ireneusz 

Kowalski, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, 

Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Konewka, Anna Kumur 

 

 

i) przyjęcia profilaktycznych programów zdrowotnych na lata 2025-2029, 

 

W tym punkcie Przewodnicząca udzieliła głosu Marcie Woźniak Dyrektor MGOPS w 

Drzewicy. Powiedziała ona, że jest to podjęcie uchwały dotyczącej przyjęcia programów 

profilaktycznych zdrowotnych dla uczniów na lata 2025-2029. Będzie to program profilaktyki 
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wykrywania wad słuchu i wad wzroku wśród uczniów klas pierwszych oraz programu 

profilaktyki wykrywania wad postawy wśród uczniów klas czwartych ze szkół podstawowych 

z terenu gminy Drzewica. Celem mniejszych programów będzie szybkie wykrycie wad 

słuchu, wzroku i wad postawy wśród tych uczniów i szybka reakcja rodziców na 

zdiagnozowane schorzenia. Wspomniała, że programy te są realizowane od roku 2016, więc 

aby można było dalej kontynuować niniejsze programy niezbędnym jest podjęcie stosownej 

uchwały.  

 

Przewodnicząca spytała czy są jakieś pytania, uwagi w związku z uchwałą? 

Pytań i uwag nie zgłaszano.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Marta Woźniak 

- Dorota Wiktorowicz 

- Joanna Popis 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia profilaktycznych programów zdrowotnych na lata 2025-2029,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Michał Kopczyński, Ireneusz 

Kowalski, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, 

Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Konewka, Anna Kumur 

 

j) przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2024 dla Gminy Drzewica, 

 

W tym punkcie Przewodnicząca ponownie udzieliła głosu Marcie Woźniak. Powiedziała 

ona, że wspomniany dokument został już omówiony na poprzednich komisjach, jednakże 

wymaga on podjęcia stosownej uchwały. Dokument ten przygotowany został w formie 

tabelarycznej i wykresowej na podstawie danych z centralnej aplikacji statystycznej CAS i 

obejmuje w szczególności dane dotyczące infrastruktury, kadry, organizacji pozarządowych, 

nakłady finansowe na zadania z pomocy społecznej, a także na temat osób i rodzin 

korzystających ze świadczeń pomocy społecznej. 

 

Przewodnicząca spytała czy są jakieś pytania, uwagi w związku z uchwałą? 

Pytań i uwag nie zgłaszano.  
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W dyskusji wzięli udział: 

- Marta Woźniak 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2024 dla Gminy Drzewica.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Michał Kopczyński, Ireneusz 

Kowalski, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, 

Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Konewka, Anna Kumur 

 

k) nadania imienia Szkole Podstawowej w Brzustowcu, 

 

W tym punkcie Przewodnicząca udzieliła głosu Sekretarzowi. Powiedział on, że 24 kwietnia 

bieżącego roku wspólny wniosek złożyła Rada Pedagogiczna, Rada Rodziców oraz Samorząd 

Uczniowski Szkoły Podstawowej w Brzustowcu i zwrócili się z wnioskiem o nadanie Szkoły 

Podstawowej w Brzustowcu imienia Jana Szymańskiego. Na komisjach radni mieli 

przyjemność wysłuchać przybliżenia sylwetki Jana Szymańskiego przez Dyrektor szkoły 

Barbarę Stolarczyk, przez panie Annę Świderską oraz Agnieszkę Wrzosek.  

Radny Eugeniusz Wrzesień- powiedział, że jest bardzo szczęśliwy że Szkoła Podstawa w 

Brzustowcu, doczekała się patrona, nadania imienia i sztandaru. Podziękował Pani Dyrektor 

Radzie Rodziców a także rodzinie Jana Szymańskiego. Powiedział, że nadanie imienia pana 

Szymańskiego, to jedyny i prawdziwy wybór. Dodał, że Jan Szymański to człowiek, który 

działał w ruchu oporu, który był dyrektorem tej szkoły, działał w ruchu oporu i zginął w 

więzieniu w Auschwitz. Na koniec dodał, że jest bardzo szczęśliwy z faktu nadania imienia 

szkole. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Andrzej Krzyżanowski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Eugeniusz Wrzesień 

- Dorota Wiktorowicz 

- Barbara Stolarczyk 

- Dorota Wiktorowicz 

- Dorota Wiktorowicz 

- Dorota Wiktorowicz 
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- Janusz Reszelewski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Głosowano w sprawie: 

nadania imienia Szkole Podstawowej w Brzustowcu,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Michał Kopczyński, Ireneusz 

Kowalski, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, 

Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Konewka, Anna Kumur 

 

W tym miejscu głos zabrała Dyrektor Szkoły Podstawowej w Brzustowcu Barbara 

Stolarczyk która w imieniu całej szkolnej społeczności podziękowała za jednomyślne 

podjęcie uchwały. Powiedziała, że dla nich jest to moment absolutnie niezwykły, historyczny 

i że nareszcie po niemal 100 latach istnienia szkoły, szkoła ma sztandar i patrona. Dodała, że 

na takiego patrona warto było czekać prawie 100 lat, bo to człowiek zupełnie wyjątkowy i 

niezwykły – założyciel, budowniczy tej szkoły, wielki społecznik, ogromny patriota, który 

poświęcił swoje życie za wolność ojczyzny, ginąc w obozie w Auschwitz-Birkenau. 

Powiedziała, że jest to ten jedyny i najwłaściwszy wybór. Na koniec przypomniała zebranym 

o uroczystości nadania imienia szkole, które to odbędą się 30 maja. 

 

Następnie głos zabrał Jerzy Ciesielski wnuk Jana Szymańskiego, który podziękował 

wszystkim, którzy doprowadzili do tego, że szkoła, którą stworzył jego dziadek, otrzyma jego 

imię, że jego postawa życiowa zwłaszcza w tym trudnym dla Polski okresie, została 

doceniona. Dodał, że jako potomkowie Jana Szymańskiego, on i jego brat, który również był 

obecny na sesji są dumni i szczęśliwi . 

Burmistrz – powiedział, że jeżeli chodzi o nadawanie patronów, nadawanie imion 

instytucjom, placówkom, ulicom, to albo wybierane są osoby znane na rynku ogólnopolskim, 

czasem wręcz globalnie, albo są to decyzje bardziej lokalne. W tym przypadku mowa jest o 

osobie wyjątkowej, bo z jednej strony człowiek, który tworzył szkołę, działał w Ochotniczej 

Straży, czyli tę pracę pozytywistyczną wykonywał, a potem, kiedy przyszła godzina próby, tę 

próbę zdał na medal, dlatego powiedział, że się bardzo cieszy i podziękował Radzie Miejskiej 

w Drzewicy, że jednomyślnie zagłosowali.  Podziękował pani Dyrektor za przybliżenie 

postaci Jana Szymańskiego na komisjach i powiedział, że zrobione to zostało w sposób 

profesjonalny. Podziękował również, wnukom, Jana Szymańskiego za obecność na sesji, i w 
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ich imieniu i w imieniu samorządu zaprosił do licznego udziału na uroczystości nadania 

imienia oraz przekazania sztandaru 30 maja tego roku.  

 

6. Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy Gminy Drzewica z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego za rok 2024. 

 

W tym punkcie Przewodnicząca udzieliła głosu Natalii Biedrowskiej. Powiedziała ona, że 

zgodnie z uchwałą numer LXVI/472/2023, burmistrz Drzewicy przedstawia Radzie Miejskiej 

sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy gminy Drzewica z organizacjami 

pozarządowymi. W ramach programu zostały zrealizowane zadania publiczne w zakresie 

ochrony zdrowia, opieki nad dziećmi do lat 3, turystyki, krajoznawstwa. Prowadzone było 

przeciwdziałanie uzależnieniom i patologiom społecznym, działania na rzecz osób 

niepełnosprawnych, starszych oraz w wieku emerytalnym. Wszystkie środki przeznaczone na 

realizację tych zadań udzielone były w ramach dwóch trybów, które są przewidziane w 

ustawie o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Skierowane były do 

mieszkańców gminy Drzewica. Środki, które były przeznaczone wyniosły 428 394,83 zł. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Natalia Biedrowska 

- Dorota Wiktorowicz 

 

7. Wolne wnioski, sprawy różne. 

Sekretarz – przypomniał wszystkim zebranym, że w najbliższą niedzielę będą wybory 

prezydenckie. Lokale wyborcze będą otwarte od 7 do 21. Powiedział, że im wyższa 

frekwencja, tym lepiej. Dodał, że jako podmiot, który odpowiada za organizację tych 

wyborów jesteśmy przygotowani i zaprosił do wzięcia udziału  w wyborach.  

Radny Michał Kopczyński – powiedział, że chciałby zawnioskować o zamianę inwestycji z 

drogi nad zalewem, żeby zdjąć tą inwestycję albo przenieść na później, a zrobić jednak drogę 

na Kilińskiego od numeru 70 do 70 F, dlatego że tam są tereny gminne i można wylać tam 

asfalt. Powiedział, że orientował się od pana, który robił ulicę Żeromskiego i Słowackiego, że 

to jest koszt w granicach 80.000 zł -120.000 zł. Powiedział, że sama dokumentacja drogi nad 

zalewem jak Burmistrz powiedział to koszt 80.000 zł, dlatego spokojnie można je przenieść,  

skoro i tak nie bardzo jest szansa na realizację tego przedsięwzięcia za te pieniądze. 

Następnym wnioskiem, jaki złożył, to próg zwalniający na ulicy Słowackiego. Powiedział, że 

składa ten wniosek dlatego, że wszyscy, którzy jeżdżą do PSZOKu zapominają, że tam jest 

ograniczenie prędkości. Dodał, ze wniosek składa na prośbę mieszkańców. Następnym 

wnioskiem który złożył  to drążki do ćwiczenia kalisteniki na placu OSP, na ulicy 

Sikorskiego.  
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Radny Krzysztof Jakubczyk – Powiedział, że wsłuchując się w wypowiedź radnego 

Michała, chciałby dopytać o kwotę utworzenia ostatnich planów miejscowych z 2022-2023 

roku. Spytał również, dlaczego tak usilnie chce się teraz realizować tą inwestycję odnośnie 

drogi nad zalewem? Dodał, że mówi się, że jest to podyktowane wytworzeniem tego planu. 

Powiedział, że przeglądał te plany miejscowe i ma ich kilka - jeden plan bodajże z roku 2006 

wytworzony w Strzyżowie, gdzie też są wyznaczone drogi realizacji, a do tej pory ich nie ma. 

Kolejny plan, przy ulicy Błonie bodajże z 2014 roku, gdzie też nie ma realizacji tych 

inwestycji. Powiedział, że tutaj mamy plan i komuś bardzo zależy na tej inwestycji. 

Wspomniał, że nie dostali odpowiedzi odnośnie wykazu tych osób – właścicieli działek i 

wiedzą, że takiej informacji nie dostaną, ale będą próbować ją uzyskać żeby dowiedzieć się 

komu i dlaczego zależy na budowie tej drogi. Następnie powiedział, że składał wniosek 

odnośnie przycięcia drzew od skrzyżowania w Radzicach Małych w stronę cmentarza -chodzi 

o akacje i do tej się nic nie zadziałało i dodał, że chciałby się dowiedzieć więcej coś w tej 

sprawie. Poprosił również o przecięcie drzew od przejazdu kolejowego w Radzicach Małych 

w stronę lasu. Powiedział,  że jest to prośba strażaków w celu lepszego przejazdu straży i 

bezpieczeństwa, bo na chwilę obecną, w przypadku pożarów nie było możliwe wyminięcie 

się dwóch straży na tej ulicy.  

Radny Michał Kopczyński – powiedział, że nie sprecyzował dokładnie, o co mu chodziło z 

tą zamianą, i jak najbardziej chodzi o zamianę inwestycji na inwestycje, tylko powiedział o 

tym, że na Kilińskiego są przekazane działki na rzecz gminy, to znaczy tam jest już na 

działkach gminnych droga, a droga nad zalewem, którą chce się robić, to są to działki 

prywatne. Dodał, że na komisjach mówił o tym, że na działkach prywatnych powinni płacić 

osoby prywatne za robienie takich rzeczy i to o to mu chodziło. 

Radny Eugeniusz Wrzesień – spytał kiedy na „Starej Wsi” w Brzustowcu zaczną 

remontować drogę?  

Dominik Niemirski Zastępca Burmistrza- powiedział, że jeśli chodzi o wykonanie 

dokumentacji związanej z drogą nad Zalewem, wyznaczeniem drogi w wyniku uchwalonego 

przez Radę Miejską planu zagospodarowania przestrzennego, to te decyzje zostały podjęte z 

uwagi na wnioski, które wpływają i zainteresowanie tym terenem. Powiedział, że przede 

wszystkim pojawiły się te wnioski od właścicieli nieruchomości, a ma to otworzyć ten teren 

na inwestycje, ponieważ jest to teren atrakcyjny zarówno pod względem turystycznym, 

rekreacyjnym, jak i mieszkaniowym.  

Zastępca poprosił Jarka Bombę Kierownika Referatu GKBI o informację odnośnie kwestii 

kosztów, ale też kwestii związanych z ewentualnym wykonaniem inwestycji polegającej na 

budowie drogi przy ulicy Kilińskiego oraz na pytanie w kwestii planów miejscowych tych 

uchwalanych wcześniej i dlaczego te drogi nie są wykonane.  

Jarosław Bomba - odnośnie kosztów powiedział, że nie ma w tym momencie w głowie tej 

informacji, ale ją przygotuje i przedstawi. Jeżeli chodzi o budowę dróg na Błoniach w planie 

miejscowym, który te drogi przewidywał, to powiedział, że to jest kwestia tego typu, że jest to 

teren wspólnoty, nie ma porozumienia bo jest więcej udziałowców niż potencjalnych działek i 



Strona 21 z 24 

 

nie ma zgody na to, żeby ten plan wykonać i dlatego te drogi nie są robione. Dodał, że w 

przypadku tej drogi nad stawem, tak jak powiedział Zastępca, była kwestia, czy były wnioski 

mieszkańców, dlatego ta droga powstała. No i jest to pewnego rodzaju nowe otwarcie na tereny 

inwestycyjne, na tereny generalnie pod zabudowę, których uważa, że mamy deficyt. Jeżeli 

chodzi o drogi w Strzyżowie, to jest też sprawa tego typu, że jeżeli nie ma nacisku ze strony 

mieszkańców, to te drogi nie są wykonywane. 

 

Radny Michał Kopczyński – spytał, czy w takim razie mogą zobaczyć te wnioski?  

Zastępca – odpowiedział, że wnioski są dostępne w referacie budownictwa. 

Odnosząc się do kolejnych zgłoszonych wniosków, powiedział, że jeśli chodzi o próg 

zwalniający na ulicy Słowackiego, to że wynikiem wykonania inwestycji i poprawy 

nawierzchni na drodze, jest niestety to, że bardzo często ten ruch samochodów zaczyna 

przyspieszać, w związku z tym,  pojawiają się kolejne wnioski. Jest to temat do 

przeanalizowania, ponieważ montaż progu zwalniającego jest dosyć problematycznym 

tematem, jeśli chodzi o mieszkańców, którzy mieszkają w pobliżu tego progu. Dodał, że 

zawsze hamujący samochód, czy też przejeżdżający samochód przez ten próg, wywołuje 

dodatkowe uciążliwości, dlatego trzeba przeanalizować, czy w ogóle uda się ustalić 

lokalizację tego progu.  

 

Radny Michał Kopczyński – powiedział, że rozmawiał z mieszkańcami i jeżeli będzie 

potrzeba, to może powiedzieć dokładnie jedno lub dwa miejsca, gdzie można ten próg 

zamontować. 

 

Zastępca – jeśli chodzi o drążki to ćwiczeń na Placu Strażackim przy ulicy Sikorskiego 

powiedział, że to jest temat do rozeznania i jeżeli będzie taka możliwość, środki finansowe będą 

zabezpieczone na ten cel i też będzie wola jednostki, która odpowiada za ten plac, to można ten 

temat rozważyć. Jeśli chodzi o przycinkę drzew powiedział, że zrobione zostało rozeznanie 

cenowe, jeśli chodzi o wycinkę i przycinanie tych drzew. Dodał, że w trakcie są wykonania te 

wnioski i sukcesywnie będą realizowali przycinkę drzew, bo to nie jest tylko kwestia w 

Radzicach tych dróg, ale na terenie całej gminy. 

 

Radny Krzysztof Jakubczyk – dopytał, czy przycięcie tych drzew od przejazdu kolejowego 

w stronę lasu, czy to też będzie ujęte w ramach przycięcia tego poprzedniego jego wniosku. 

Spytał również, czy występując z pomysłem wytworzenia planu miejscowego, nie uzgadniano 

tego zapotrzebowania z mieszkańcami? Powiedział, że ma na myśli choćby Strzyżów, czy też 

właścicieli działek na ulicy Błonie i czy świadomie były robione te plany, no bo ponoszone 

były koszty. Poprosił o taką informację odnośnie kosztów planów miejscowych. 

Zastępca – powiedział, że kierownik Bomba, nie jest w stanie teraz udzielić informacji, ale ją 

przygotuje, jeśli chodzi o koszty sporządzania tych planów miejscowych. Powiedział, że Plan 

Miejscowy Zagospodarowania Przestrzennego służy po pierwsze uporządkowaniu przestrzeni 

i zagospodarowania terenu, a po drugie służy, tak jak w przypadku działki nad Zelewem, 
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otwarciu terenów pod nowe inwestycje. Dlatego wyznaczenie dróg, które ujmowane są w 

planie miejscowym, pozwala na ewentualnie w przyszłości zabudowę tego terenu, bo 

właściciele nieruchomości uzyskują dostęp do drogi publicznej. Jeśli chodzi o ten teren nad 

Zalewem, powiedział, że te plany miejscowe, były szczególnie konsultowane, ponieważ były 

wtedy prowadzone we współpracy z Fundacją Sędzimira konsultacje rozszerzone -były 

warsztaty, które odbyły się w Regionalnym Centrum Kultury w Drzewicy. W tych 

warsztatach, uczestniczyli Zastępca jak również właściciele tych nieruchomości, gdzie 

podejmowano dyskusję na temat właśnie lokalizacji tej drogi między innymi, ale również na 

temat przeznaczenia gruntu przy samym zalewie, przy ścieżce pieszo-rowerowej. W wyniku 

tych konsultacji i tych warsztatów wypracowane zostały założenia do miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego nad zalewem.  

Radny Michał Kopczyński - zapytał o plany na wodociąg na ulicy Kilińskiego, na jakim są 

etapie?  

Jarosław Bomba – odnośnie pytania radnego Eugeniusza Września odnośnie drogi w 

Brzustowcu powiedział, że wykonawca, który będzie wykonywał drogę w Brzustowcu właśnie 

zakończył roboty na ulicy Żeromskiego i Słowackiego i za chwilę pojawi się w Brzustowcu.  

Natomiast jeżeli chodzi o ulicę Kilińskiego, to dokumentacja jest praktycznie gotowa i 

przekonsultowana. W tej chwili są wydawane warunki zabudowy po to, żeby uzyskać 

pozwolenie na budowę. 

Zastępca – powiedział, że jeszcze chciał jedną rzecz wyjaśnić, ponieważ padała informacja 

odnośnie danych właścicieli nieruchomości, których radni nie uzyskają z urzędu. Dodał, że 

gmina ma odpowiedź od serwisu prawnego. Jest to informacja, w której uzyskali taką 

odpowiedź : „Należy wskazać, iż dane właścicieli nieruchomości objętych planem budowy 

drogi podlegają ochronie jako dana osobowa, a więc ze względu na ograniczenie powyżej 

wskazanego artykułu, chodzi oczywiście o ustawę o ochronie danych osobowych oraz artykuł 

5 ustęp 2 ustawy z dnia 6 września o dostępie do informacji publicznej, radny nie posiada 

uprawnień do uzyskania takich informacji”  

Radny Michał Kopczyński – powiedział, że jak dobrze zrozumiał, to chodzi o to, że 

wniosków też nie zobaczą, kto je składał, żeby po prostu zobaczyć, czy w ogóle te wnioski są. 

Zastępca – powiedział, że wnioski, które wpłynęły do urzędu są jak najbardziej do radnych 

wglądu, natomiast nie można udostępnić danych właścicieli nieruchomości, które są 

ujawnione w systemie, bo to są tylko i wyłącznie dane do celów urzędowych.  

Radna Anna Rogulska – powiedziała, że na komisji składała wniosek i chciała go ponowić, 

bo nie dostała żadnej odpowiedzi odnośnie wyczyszczenia rowów za szkołą we wsi Jelnia. 

Dodała, że tam jest około 200 metrów i chciałaby się dowiedzieć, czy jest taka możliwość. 

Burmistrz – powiedział, że na komisji radna wspomniała o potrzebie czyszczenia tego rowu. 

Dodał, że w najbliższym czasie poprosi Radną, Sołtysa, oraz Jarka Bombę, pracowników 

referatu inwestycji w celu obejrzenia i ustalenia jaki zakres podjąć w stosownej decyzji.  



Strona 23 z 24 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Andrzej Krzyżanowski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Michał Kopczyński 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Jakubczyk 

- Dorota Wiktorowicz 

- Michał Kopczyński 

- Dorota Wiktorowicz 

- Eugeniusz Wrzesień 

- Dorota Wiktorowicz 

- Dominik Niemirski 

- Jarosław Bomba 

- Dominik Niemirski 

- Michał Kopczyński (Ad Vocem) 

- Dominik Niemirski 

- Michał Kopczyński (Ad Vocem) 

- Dominik Niemirski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Jakubczyk 

- Dorota Wiktorowicz 

- Dominik Niemirski 

- Michał Kopczyński 

- Dorota Wiktorowicz 

- Jarosław Bomba 

- Dorota Wiktorowicz 

- Dominik Niemirski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Michał Kopczyński (Ad Vocem) 

- Dominik Niemirski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Anna Rogulska 

- Janusz Reszelewski 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Wnioski zgłoszone na sesji:  

 

Radny Michał Kopczyński: 

- zamiana inwestycji z drogi nad zalewem na wykonanie drogi na ulicy Kilińskiego od 

numeru 70 do 70F. 

- próg zwalniający na ulicy Słowackiego  

- drążki do ćwiczeń na ulicy Sikorskiego ( teren OSP)  

- lista wniosków mieszkańców którzy wnioskowali o zrobienie drogi nad zalewem.  

 

Radny Krzysztof Jakubczyk: 

- kwota wykonania planów miejscowych z 2022-2023 roku,   

- przycięcie drzew w Radzicach Małych w stronę cmentarza, 

- przycięcie drzew od przejazdu kolejowego w stronę lasu w Radzicach Małych. 
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Radna Anna Rogulska: 

- wyczyszczenie rowów za szkołą we wsi Jelnia. 

 

 

8. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Drzewicy – Dorota Maria Wiktorowicz podziękowała 

obecnym za udział w posiedzeniu i zamknęła obrady X Sesji Rady Miejskiej w Drzewicy IX 

Kadencji 

 

Uchwały podjęte na Sesji stanowią załącznik do protokołu. 

 

 

Przewodnicząca 

Rady Miejskiej w Drzewicy  

Dorota Maria Wiktorowicz 

Przygotował(a): Anna Nojek 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


